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• Update 15 februari 2023: Q 11. Wordt het opgeschorte contract met het CBS weer hervat? 

 
Q 1. Waarom werden gegevens van melkveehouders door ZuivelNL gedeeld met het CBS?  
Voor statistisch onderzoek naar de excretie en emissie van runderen op nationaal niveau heeft het CBS 
gegevens nodig over de rantsoenen van graasdieren. Voor de berekening van de rantsoenen is het 
ruwvoerverbruik nodig. Tot 2019 verzamelde het CBS steekproefsgewijs deze gegevens via een enquête onder 
melkveehouders met grasland. 
Door de overeenkomst van 24 juni 2019 met het CBS is de enquête komen te vervallen en werden door 
ZuivelNL ruwvoergegevens uit de Centrale Database KringloopWijzer aan het CBS geleverd. 
Redenen om het contract met het CBS af te sluiten waren de administratieve lastenverlichting voor de 
melkveehouder en meewerken aan kwalitatief betere statistieken door het verstrekken van juiste en volledige 
cijfers, waarmee de sector als geheel zou zijn gediend. 
 
Q 2. Welke gegevens van melkveehouders werden gedeeld met het CBS?  
Deze gegevens van melkveehouders werden gedeeld met het CBS: 

• BRS-nummer 

• KVK-nummer 

• Bedrijfsmatige gegevens over ruwvoer (zie voor een compleet overzicht de ZuivelNL-CBS  
overeenkomst) 

 
Q 3. Voor welk doel werden de gegevens van melkveehouders aan het CBS verstrekt? 
Het CBS mocht op grond van de overeenkomst met ZuivelNL de KringloopWijzer-gegevens voor de berekening 
van de rantsoensamenstelling gebruiken om daarmee vervolgens de mestproductie van runderen en de 
emissie naar lucht uit de landbouw en de statistiek Graslandgebruik op nationaal niveau te berekenen. Het CBS 
berekent deze niet op bedrijfsniveau. De berekeningen worden gedaan voor internationale 
rapportageverplichtingen en nationale statistiekbehoefte. 
Daarnaast mocht het CBS op grond van de overeenkomst met ZuivelNL het landelijk resultaat van de 
emissieberekeningen verstrekken aan het RIVM. Dit betroffen geen gegevens van individuele melkveehouders. 
 
Q 4. Werden gegevens van melkveehouders gedeeld met het RIVM? 
Nee, er zijn geen gegevens van melkveehouders door het CBS gedeeld met het RIVM. Het CBS mag op grond 
van de Wet op het Centraal Bureau voor de Statistiek (CBS-wet) geen persoonsgegevens delen met derden. Het 
CBS verstrekte alleen het samengevoegde landelijke resultaat van de emissieberekeningen aan het RIVM. 
 
Q 5. Heeft ZuivelNL gegevens van melkveehouders gedeeld met het RIVM? 
Nee, ZuivelNL heeft geen gegevens van melkveehouders gedeeld met het RIVM. Het RIVM heeft ZuivelNL 
bevestigd ook niet over deze gegevens te beschikken. 
 
Q 6. Hoe zijn de gegevens van melkveehouders gebruikt door het CBS? 
Het CBS heeft van ZuivelNL de bij vraag 2 vermelde gegevens van melkveehouders ontvangen. Het CBS heeft 
deze na ontvangst gekoppeld aan gegevens, eveneens op bedrijfsniveau, van de Gecombineerde opgave van 
het RVO voor de bepaling van het bedrijfstype en de oppervlakte grasland. Daarna zijn deze samengevoegde 
gegevens door het CBS ontdaan van persoonsgegevens en gebruikt voor het maken van statistieken op 
landelijk niveau. 
 
Q 7. Zijn de gegevens van melkveehouders die zijn verstrekt veilig bij het CBS? 
Ja, het CBS mag geen persoonsgegevens en ook geen individuele bedrijfsgegevens met derden delen op grond 
van de CBS-wet. Het CBS mocht de gegevens van melkveehouders alleen voor de doelen gebruiken die in de 
overeenkomst met het CBS zijn beschreven (zie vraag 3). Daarnaast moet het CBS aan de hoogste wettelijke 
veiligheidseisen voldoen om elektronische persoonsgegevens die zij onder zich houdt maximaal te beschermen. 
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Q 8. Zijn KringloopWijzer-gegevens van melkveehouders gebruikt voor berekeningen c.q. het stikstofkaartje 
van 10 juni 2022 met stikstofreducties (ammoniak) per gebied van het ministerie van LNV? 
Nee, voor deze berekening is geen gebruik gemaakt van KringloopWijzer-gegevens uit de Centrale database 
van ZuivelNL. Door het CBS is, zoals in de overeenkomst tussen ZuivelNL en het CBS staat vermeld, alleen het 
samengevoegde landelijke resultaat van de emissieberekeningen aan het RIVM verstrekt. Het stikstofkaartje 
met richtinggevende emissiereductiedoelstellingen per gebied dat LNV 10 juni 2022 naar de Tweede kamer 
heeft gestuurd is gebaseerd op berekeningen van de stal- en veldemissies ammoniak. In opdracht van het 
RIVM worden de stalemissies per bedrijfslocatie door Wageningen Environmental Research (WEnR) berekend. 
Hierin worden alle bedrijfslocaties van een agrarisch bedrijf afzonderlijk mee genomen. WEnR maakt gebruik 
van gegevens uit de Gecombineerde Opgave (GO), Opgave Huisvesting (OHV) en Identificatie en Registratie 
(I&R) van RVO.  
WEnR berekent de veldemissies op basis van informatie uit de Basisregistratie Percelen (BRP) van RVO. 
 
Q 9. Waarom is geen toestemming gevraagd aan de melkveehouders voor het delen van KringloopWijzer- 
gegevens met het CBS? 
Het delen van ruwvoergegevens uit de KringloopWijzer is in 2019 door de toenmalige directie van ZuivelNL met 
het CBS overeengekomen om voor lastenverlichting te zorgen bij de melkveehouders. Met de overeenkomst 
kwam de schriftelijke enquête onder melkveehouders met grasland te vervallen. Een tweede reden is de 
realisatie van een hoge kwaliteit van de statistieken. ZuivelNL meende toen als ketenorganisatie de 
melkveehouders en de sector daarmee van dienst te zijn. Het delen van de KringloopWijzer-gegevens met het 
CBS paste binnen de doelen waarvoor de gegevens door de melkveehouders worden afgegeven. Bovendien 
werd een zeer veilige verwerking door het CBS gewaarborgd, onder meer door het pseudonimiseren van de 
gegevens, de garantie dat de gegevens op grond van de CBS-wet niet met derden mogen worden gedeeld en 
de zeer hoge graad van informatiebeveiliging (zie vraag 7). 
Het vragen van toestemming van de individuele melkveehouder was onder deze omstandigheden niet vereist. 
Wel zou het achteraf bezien verstandig zijn geweest als ZuivelNL in 2019 eerst uitgebreider met de leden had 
overlegd over het idee om een contract met het CBS af te sluiten. In het voorjaar van 2022 werd het huidige 
bestuur en de huidige directie van ZuivelNL duidelijk dat voor de doorgifte van deze gegevens bij een groep 
melkveehouders geen draagvlak (meer) bestond. Daarop is per direct de overeenkomst met CBS opgeschort. 
 
Q 10. Per wanneer is het contract met het CBS opgeschort? 
Het contract met het CBS is per 6 juli 2022 opgeschort. 
 
Q 11. Wordt het opgeschorte contract met het CBS weer hervat? | Update 15 februari 2023 
Met de leden van ZuivelNL is overlegd of het mogelijk en wenselijk is het contract met het CBS voor de 
doorgifte van gegevens voort te zetten en, zo ja, welke juridische en beleidsmatige voorwaarden hieraan 
verbonden moeten worden. 
Het bestuur van ZuivelNL heeft het contract per 14 december 2022 opgezegd. 
Dit betekent dat het CBS begin januari 2023 ook weer enquêtes heeft verstuurd naar melkveehouders.  
 
Q 12. Welk alternatief heeft het CBS nu de overeenkomst met ZuivelNL niet wordt voortgezet? 
Het CBS heeft ZuivelNL laten weten dat zij voor het verkrijgen van de benodigde gegevens begin 2023 ook weer 
enquêtes gaat versturen naar melkveehouders. 
 
U vindt meer informatie op de website van ZuivelNL waar ook de Q&A actueel gehouden wordt. 

https://www.zuivelnl.org/nieuws/reactie-op-berichtgeving-rond-delen-van-data-met-cbs-en-rivm-door-zuivelnl

